
С Ъ В Е Т З А Е Л Е К Т Р О Н Н И М Е Д И И 

П Р О Т О К О Л 

№ 5 

от редовно заседание, състояло се на.07.12.2001 г. 

ПРИСЪСТВАЛИ: Веселин Стойков, Георги Лозанов, Лилия Райчева, 

Маргарита Пешева, Мария Стефанова, Райчо Райков, Стефан 

Димитров, Тома Иванов, Юлиана Тончева. 

ОТСЪСТВАЛИ: няма 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Процедура за избор на генерален директор на БНТ. 

2. Приемане на Правилник за работата на СЕМ. 

3. Разни: 

• определяне на членове от СЕМ, които да подписват платежни 

документи за БНБ; 

• докладна записка от г-жа Спаска Янева, главен счетоводител; 

• писмо от МУЗИКАУТОР. 

Начало на заседанието 10,00 часа, водено от Маргарита Пешева, 

председател на СЕМ, протоколист - Михаела Йоргова. 

ПО ТОЧКА "ПЪРВА": 
Маргарита Пешева обяви дневния ред на заседанието и предложи на 

членовете на СЕМ да започнат обсъждането на Процедурата за избор 

на генерален директор на БНТ. 



СЕМ започна дебати по Критериите,. Маргарита Пешева е използвала 

модулите, заложени в приетите изисквания от НСРТ, които е 

доработила. 

Тома Иванов е на мнение, че не трябва да се залагат много детайли, за 

не се внасят насочващи въпроси. 

Лилия Райчева призова членовете на СЕМ да обърнат внимание на 

забележките й относно Концепцията, която тя предлага. В нея са 

отразени очакванията на Райчева относно съдържанието . 

Предложението на Георги Лозанов е СЕМ да продължи обсъждането 

на Критериите. Той е на мнение, че публичната биография трябва да 

бъде изтеглена по-напред, като много важна. Освен това фокусът 

трябва да бъде върху БНТ като обществена медиа и анализът да 

обхване периода, когато в Закона е заложено, че БНТ е обществена 

медиа. 

Веселин Стойкдасмята, че Генералният директор не може да отговаря 

за обществения характер на медната и искането на идеи и 

реализирането им в тази насока е невъзможно. 

Маргарита Пешева е на мнение, че Генералнияг директор може да 

предложи своята визия за програмните характеристики на телевизията 

и трябва да има поглед върху "машината, наречена обществена 

телевизия". 

Мария Стефанова предлага да се заложи изискването за "управленски 

стаж" в областта на телевизията. 

Георги Лозанов предлага в критериите да остане само "управленски 

опит", тъй като това е критерий, който не се мери с документи. 

Според Стефан Димитров в Критериите най-важното е да се заложи 

изискването за широка обществена подкрепа. 

Райчо Райков поставя въпроса за "собствен екип", но не като 

персонален списък, а ударението да падне върху структурата на 

управление.. 

Маргарита Пешева застъпва идеята, че за да бъде обществена фигура, 

генералният директор може да представи част от собствен екип, т.е. на 

какъв екип разчита при правенето на обществена телевизия. 

Георги Лозанов предлага формулировката "Идеи за формиране на 

управленски екип и структура". 

Юлиана Тончева е на мнение да не се въвеждат насочващи елементи в 

концепцията. 

Веселин Стойков отбеляза, че когато се прави избор, СЕМ трябва да 

има "едно разписание". 



Стефан Димитров не е съгласен кандидатът за генерален директор да 

представя своя екип, тъй като, ако кандидатът не бъде одобрен, 

обявените хора от екипа му " ще бъдат похарчени". 

Райчо Райков е убеден, че в екипа си кандидатът за генерален директор 

трябва да очертае професионална рамка. 

Лилия Райчева подкрепя становището на Стефан Димитров. 

Георги Лозанов предлага да се запише "Способност за формиране на 

екип". 

Мария Стефанова не смята, че този списък с екипа трябва да се появява 

в публичното пространство 

Маргарита Пешева приема предложението на Георги Лозанов да се 

заложи "Идеи за формиране на управленски екип и структура". 

Георги Лозанов приема предложението на Лилия Райчева, но точката 

за превръщането на БНТ в обществена медиа да се изтегли напред. 

Юлиана Тончева изложи подредбата на критериите по точки - "Идеи за 

управленски екип и структура" става т.2, "Публична биография" става 

т.З, "Обществена подкрепа. Мнения, становища и оценки от 

гражданския сектор" става т.4.. 

СЕМ прие окончателната подредба и прие предложението за 

предварителна селекция на кандидатите по критерии, т.е. това е Първи 

тур по документи. /Окончателният вариант на критериите е приложен 

към Протокол № 51. 

По предложение на Георги Лозанов СЕМ започна обсъждането на 

Концепцията първо с рамкиране на модулите. На първо място 

подходът към обществена телевизия да започне от формулирането на 

доверителна сметка. 

СЕМ одобри следните модули на Концепцията: 

1. Анализ на досегашната дейност на БНТ. 

2. Визия за бъдещото развитие на БНТ като обществена медиа. 

3. Програмни приоритети. 

4. Организация и управление. 

5. Финансово осигуряване. 

6. Техника и нови технологии. 

7. Регионална, национална и глобална комуникация. 

8. Форми и механизми на контрол. 

9. Връзки с обществв&&-о ^ 

Членовете на Съвета преминаха към обсъждане на Процедурата . 

По отношение на срока бе определен един месец от датата на 

публикуване в два ежедневника и 14 дни за обсъждане на кандидатите 



между първи и втори тур. Техническа комисия / определена с 

гласуване на СЕМ/ ще установи дали всички кандидати отговарят на 

предварително поставените условия. Определя се 3-дневен срок за 

отстраняване на пропуските в документите и Председателят на 

Техническата комисия с доклад оповестява отпадането на тези 

кандидати, които не отговарят на условията. Отпадането на тези 

кандидати става чрез гласуване на СЕМ. На базата на представените 

документи след едноседмичен срок се провежда обсъждане на 

предложените концепции според установените критерии. Конкурсът се 

провежда в два тура. Всеки кандидат, който получи пет гласа, отива на 

втори тур. Членовете на СЕМ на първия тур имат право да гласуват 

само за трима кандидати. На втория тур членовете на СЕМ гласуват 

само за един кандидат. СЕМ има право да изиска допълнителна 

информация за някой от кандидатите. 

Юлиана Тончева предлага формата на гласуване да бъде "тайно", с 

мотив, че тайното гласуване е възможно най-демократичното. 

Георги Лозанов приема тайното гласуване, но ако всеки член на СЕМ 

има право да разкрие своя вот. 

Членовете на Съвета гласуваха формата - тайно или явно . 

Със седем гласа "за" и два "против" /Веселин Стойков и Райчо Райков/ 

бе прието изборът да бъде таен, но всеки член на СЕМ има право 

публично да огласи вота си. 

СЕМ определи публично представяне на концепциите на кандидатите, 

разговор с членовете на СЕМ и с журналисти. Редът на представяне на 

кандидатите се определя с жребий. СЕМ излиза със становище, че 

отделните кандидати не бива да присъстват в залата по време на 

представяне на техните конкуренти. СЕМ ще обсъжда резултатите от 

конкурса на свое заседание.Членовете на СЕМ решиха заседанието за 

избор на Генерален директор на БНТ да бъде публично пред 

журналисти и медии. Ако след първия вот нито един кандидат не е 

събрал пет гласа, се провежда второ гласуване, в което участват 

кандидатите, събрали най-много гласове. Ако изборът е неуспешен, се 

провежда следващо заседание, на което се продължават обсъжданията 

и се провежда явно гласуване. Ако и при това гласуване не се избере 

генерален директор на БНТ, се насрочва нов конкурс. Избраният 

генерален директор на БНТ ще бъде обявен пред медиите на 

пресконференция. 

СЕМ гласува с девет гласа "за" текстовете за Процедура, Концепция и 

Критерии да бъдат огласени публично като проект. На следващото си 

заседание в понеделник, 10.12.2001 г. СЕМ ще приеме окончателния 



вариант след уточнение с юристите от отдел "Правен" относно т.4, 5 и 

6 от " Необходими документи", които се обединяват в една точка, и 

записване на изискване за 5-годишен трудов стаж в телевизия.. Освен 

това т.7 да се оформи като "Справка за постоянен адрес на територията 

на страната".и да се уточни с "Правния отдел" на СЕМ. 

ПО ТОЧКА "ВТОРА" 

Правилникът на СЕМ ще се приеме на следващото заседание на 

Съвета след включването на предложенията на Георги Лозанов, Тома 

Иванов и Маргарита Пешева и повторното му обсъждане в окончателен 

вид. /Предложенията на Георги Лозанов, на Тома Иванов и на 

Маргарита Пешева са приложени към Протокол № 5/. 

ПО ТОЧКА "РАЗНИ" 

• Лилия Райчева направи предложение членовете на СЕМ да обсъдят 

издавания от Съвета бюлетин и да се включи като точка от дневния 

ред на следващото заседание. Тя очаква предложения за бюлетина 

от членовете на СЕМ. 

• Райчо Райков информира членовете на Съвета за постъпило писмо 

от Кирил Гоцев с копие от документи по предприетите от него 

действия по отстраняване на обстоятелство във връзка с "конфликт 

на интереси" след избора му за Генерален директор на БНТ. 

• По предложение на Маргарита Пешева относно спесимен за 

подписване на финансови документи,СЕМ прие освен Маргарита 

Пешева Тома Иванов да има спесимен в БНБ по време на мандата на 

Председателя на СЕМ. 

• Членовете на СЕМ единодушно решиха да се уважи предложението 

на Спаска Янева, изложено в докладната записка относно 

допълнително материално стимулиране на служителите на СЕМ. 

• Членовете на СЕМ приеха за сведение поканата от 

"МУЗИКАУТОР" относно предстоящата среща на 11.12.2001 г. от 

10,30 часа в зала СБК, ул. "Иван Вазов" № 2. 

• Тома Иванов ще докладва на следващо заседание на СЕМ относно 

писмото от РТЦ - Русе, във връзка с излъчваната регионална 

програма "Север". 

• Мария Стефанова припомни съдържанието на писмото от 

сдружение "Програма регионални медии". СЕМ прие за сведение 



писмото, тъй като поставените въпроси не са от компетенцията на 

Съвета. 

• СЕМ разгледа предложението на доц. Веселина Вълканова за лого 

на СЕМ .След провеждане на разговор с В. Вълканова и внасяне на 

уточнения относно вида, както и условията на договора, който 

предстои да се сключи с нея, СЕМ ще разгледа този въпрос на 

следващо заседание. 

• Във връзка с писмото от Н. Николов, Зам. Министър на МТС 

относно определяне на представител на СЕМ в Оперативното бюро 

по участието в междуправителствената дейност на Съвета на Европа 

в областта на средствата за масова информация и комуникация, 

Георги Лозанов предложи СЕМ да определи един представител и да 

потърси възможност за втори представител на СЕМ. СЕМ предлага 

Юлиана Тончева за представител на СЕМ и с писмо да се предложи 

втори представител. Писмото ще изготвят Юлиана Тончева и Мария 

Стефанова. Георги Лозанов информира за значимостта на работата 

в работните групи и предлага там да бъде включена Лилия Райчева. 

Предложението да бъде включено в писмото. 

• По предложение на Георги Лозанов в Правилника за работата на 

СЕМ да се включи назначаването на прес-секретар, поради 

значимия обем информация. 

Край на заседанието 13,30 часа. Следващо заседание, насрочено за 

10.12.2001 г о т 13,00 часа. 

Приложени документи към Протокол № 5: 

1 .Предложение за допълнение на Проектоправилника на СЕМ от Тома 

Иванов. 

2. Предложение от доц. Г. Лозанов за Правилника на СЕМ. 

3. Докладна записка от Спаска Янева относно допълнително 

материално стимулиране на служителите от СЕМ. 

4. Писмо от "МУЗИКАУТОР" с вх. №04-03-01 от 06.12.2001 г. 

5. Основни насоки за процедура за избор на генерален директор на 

БНТ. / Концепция, Критерии, Изисквания към кандидатите, 

Необходими документи/ 

6. Мотиви за избор на Конкурс на Маргарита Пешева. 



7. Писмо да г-н Тома Иванов относно програмата на РТЦ Русе с вх. № 

08-01-02 от 07.12.2001 г. 

8. Предложения за процедурата за избор на генерален директор на 

БНТ от Лилия Райчева. 
9. Писмо до СЕМ от АФП, БАК и БАО с вх. №13-00-03 от 07.12.2001 

г. 
10. Писмо до СЕМ от Николай Николов, Зам.- Министър на МТС и 

Протокол от заседание на Оперативното бюро по масмедии към 

МТС с вх. № 01-09-06 от 07.12.2001 г. 

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ: 

Веселин Стойков 

Лилия Райчева 

Райчо Райков 

Тома Иванов 

Маргарита 

Пешева 

Председател 

Георги Лозанов 

Мария 

Стефанова 

Стефан 

Димитров 

Юлиан 

Тончева 


